
UCHWAŁA NR XVIII/152/20 
RADY GMINY LUBRZA 

z dnia 10 września 2020 r. 

w sprawie współdziałania z innymi gminami przy realizacji projektu pn. „Poprawa efektywności 
energetycznej budynków szkolnych w gminach Szczaniec, Lubrza i Sulechów” 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. 
poz. 713) uchwala się, co następuje: 

§ 1. 1.  Gmina Lubrza wyraża wolę przystąpienia do wspólnej z Gminą Szczaniec i Gminą Sulechów 
realizacji projektu pn. „Poprawa efektywności energetycznej budynków szkolnych w gminach Szczaniec, 
Lubrza i Sulechów”. 

2. Przedmiotowy projekt, współfinansowany ze środków Mechanizmu Finansowego Europejskiego 
Obszaru Gospodarczego 2014-2021 w ramach obszaru tematycznego „Poprawa efektywności energetycznej 
w budynkach szkolnych”, realizowany będzie przy współdziałaniu Gmin, o których mowa w ust. 1 powyżej. 

§ 2.  Środki finansowe przeznaczone na wkład własny projektu, o którym mowa w § 1, zostaną 
zabezpieczone w budżecie Gminy Lubrza na rok 2020, 2021 i 2022. 

§ 3. 1.  Szczegółowe warunki współdziałania przy realizacji projektu określone zostaną w umowie 
partnerskiej. 

2. Upoważnia się Wójta Gminy Lubrza do podpisania umowy partnerskiej, o której mowa 
w ust. 1 powyżej, z samorządami Szczańca i Sulechowa na realizację zadania określonego w § 1 ust.1 
niniejszej uchwały. 

§ 4.  Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

  
 

Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Piotr Kaczkowski 
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Uzasadnienie

Gmina Lubrza we współpracy z gminami Szczaniec i Sulechów może uzyskać dofinansowanie ze
środków Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego 2014-2021 (EOG) na realizację
projektu z obszaru tematycznego „Poprawa efektywności energetycznej w budynkach szkolnych”. Aby
uzyskać dotację, niezbędne jest współdziałanie kilku samorządów, którego formalnym podłożem musi być
stosowna uchwała intencyjna. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie
gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713) do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał
w sprawach współdziałania z innymi gminami oraz wydzielanie na ten cel odpowiedniego majątku. Stąd też
projekt niniejszej uchwały, bez której nie będzie można podjąć działań, mających na celu złożenie wniosku
o dofinansowanie.

Przy wnioskowaniu o dotację zakłada się współpracę trzech gmin: Szczaniec (lider projektu), Lubrza
(partner projektu) i Sulechów (partner projektu), dzięki czemu zwiększona zostanie wartość projektu i tym
samym wzrosną szanse na otrzymanie wsparcia finansowego w ramach obszaru programowego „Energia
odnawialna, efektywność energetyczna, bezpieczeństwo energetyczne”.

Wykonanie planowanego zadania pod nazwą „Poprawa efektywności energetycznej budynków szkolnych
w gminach Szczaniec, Lubrza i Sulechów” pozwoli na poprawę efektywności energetycznej w budynkach
szkolnych, w których prowadzona jest działalność oświatowo-wychowawcza. Realizacja projektu ma
doprowadzić do redukcji emisji CO2, ograniczenia zużycia energii pierwotnej, zwiększenia udziału energii
wytwarzanej z odnawialnych źródeł energii oraz do zwiększenia świadomości społecznej dotyczącej
efektywności energetycznej. Zgodnie z założeniami programu operacyjnego zakłada się wsparcie
kompleksowych działań inwestycyjnych, wprowadzających w budynkach szkolnych standard energetyczny
„pasywny” lub „prawie zeroemisyjny”. Prace obejmą budynki Szkoły Podstawowej nr 3 im. Janusza
Kusocińskiego w Sulechowie, w których planuje się m.in. wymianę oświetlenia na energooszczędne,
przebudowę systemów grzewczych na bardziej efektywne energetycznie i montaż ogniw fotowoltaicznych.
W roku 2020 przewiduje się wydatki w wysokości ok. 50 000 zł związane z opracowaniem niezbędnej
dokumentacji. Koszt samej inwestycji szacuje się na ok. 1 500 000 zł, a dofinansowanie zewnętrzne może
wynieść do 70% nakładów.

Współpraca kilku gmin zwiększa szansę na uzyskanie dotacji ze środków EOG. Biorąc pod uwagę
korzyści, jakie daje program, podjęcie uchwały o woli współdziałania z innymi gminami w pozyskaniu
dodatkowych funduszy na poprawę efektywności energetycznej w budynkach szkolnych jest w pełni
uzasadnione.
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